

VUODEN 2026 SOSIAALIVAKUUTUSMAKSUT - ENNAKKOARVIO
Työnantajan sosiaalivakuutusmaksut, % maksun perusteena olevasta palkasta

	2025	2026	muutos, %-yksik- köä
Työnantajan sairausvakuutusmaksu	1,87	1,91	0,04
Työnantajan työttömyysvakuutusmaksu (keskimäärin)	0,62	0,92	0,30
palkkasummarajaan* noin 2,5 m€/v saakka	0,20	0,31	0,11
palkkasummarajan ylittävästä osasta	0,80	1,23	0,43
osaomistajan maksu	0,20	0,31	0,11
Työnantajan TyEL-maksu (keskimäärin)	17,38	17,10	-0,28
Ryhmähenkivakuutusmaksu (keskimäärin)	0,06	0,06	0,00
Työtapaturma- ja ammattitautivakuutusmaksu (pakolli- nen työajan vakuutus, keskimäärin)	0,53	0,51	-0,02
Yhteensä (keskimäärin)	20,46	20,50	0,04

*) palkkasummaraja vahvistetaan lokakuussa 2025

Työntekijän sosiaalivakuutusmaksut, % maksun perusteena olevasta palkasta

	2025	2026	muutos, %-yksik- köä
Vakuutetun palkansaajan sairausvakuutusmaksu**			
päivärahamaksu alle 17 255 €/v ansaitsevilla	0,00	0,00	-
päivärahamaksu vähintään 17 255 €/v ansaitsevilla	0,84	0,88	0,04
sairaanhoitovakuutusmaksu	1,06	1,10	0,04
Työttömyysvakuutusmaksu			
palkansaajamaksu	0,59	0,89	0,30
osaomistajan maksu	0,27	0,39	0,12
Palkansaajan TyEL-maksu (keskimäärin)	7,47	7,30	-0,17
alle 53-vuotiaat ja 63 vuotta täyttäneet	7,15	7,30	0,15
53-62-vuotiaat	8,65	7,30	-1,35
Yhteensä (sairausvakuutuksen tulorajan ylittäneet)	9,96	10,17	0,21

**) maksu sisältyy verokorttiin merkittyyn pidätysprosenttiin, eikä sitä pidätetä erikseen palkasta

Lisätietoja: johtava asiantuntija vesa.rantahalvari@ek.fi